
    M Ě S T O  P Ř Í B O R  
                Komise pro regeneraci MPR 

náměstí Sigmunda Freuda 19 
742 58 Příbor 

__________________________________________________________________________________ 

Zápis č. 17 z jednání Komise MPR 

Datum jednání komise: 18.05.2021 
 
Přítomní členové: Aleš Polách, Alena Rašková, Miroslava Motlíčková Ratajová, Stanislav 
Štefek, Jan Černoch, Ondřej Petr Zelenka, Mořic Jurečka 
 
Omluvení členové: Markéta Jurášková, Jan Monsport 
 
Tajemník komise: Marika Demlová 
 
Program: 

1. Program Dědictví města Příbora 2021, přidělená částka a její rozdělení 
2. Problematika ohradních zdí starého hřbitova 
3. Adopce hrobů na starém hřbitově 
4. Nová expozice v rodném domě Sigmunda Freuda 
5. Diskuze, různé 
6. Závěr 
 

1. Program Dědictví města Příbora 2021, přidělená částka a její rozdělení 

Proběhla diskuze k rozdělení finančních prostředků z programu Dědictví města Příbora na rok 
2021. V tomto roce byla z rozpočtu města vyčleněná částka ve výši 300 000 Kč. Na MÚ Příbor 
bylo doručeno 6 žádosti. Komisi byly odprezentovány jednotlivé žádosti ze strany města 
včetně přiložené fotodokumentace. Byl představen návrh rozdělení příspěvků, který byl 
konzultován s odborem IRSM a odborem památkové péče s tím, že jednotlivé přidělené částky 
jsou k jednání.  
Komise MPR doporučuje RM schválení rozdělení příspěvků z Programu Dědictví města 
Příbora dle přílohy tohoto zápisu. 
Hlasování: 
Pro: všichni 

 
2. Problematika ohradních zdí starého hřbitova 

V návaznosti na minulé jednání, které proběhlo elektronickou formou, předseda znovu otevřel 
diskuzi k problematice ohradních zdí starého hřbitova. Zazněla otázka, co se bude dál dít 
s pamětní deskou Františka Juraně. Zda osadit pamětní desku na rozpadající se zeď nebo ji 
ponechat rok či více uloženou u autorky, než dojde k opravě ohradní zdi od ulice Juraňovy. 
Paní Demlová poznamenala, že pamětní deska byla v březnu autorkou díla očištěna na její 
vlastní náklady a bylo by netaktní ji ponechat rok či více schovanou. Pan černoch se přiklání ke 



koncepčnímu řešení, tedy k připravení projektu na celkovou obnovu ohradní zdi. Paní 
Motličková dodala, že řešení opravit jen část zdi z důvodu umístění pamětní desky je řešení 
provizorní, které bude stát zbytečně vynaložené náklady.  
Komise MPR doporučuje RM zařadit do investičních akcí v roce 2022 obnovu ohradních zdí 
starého hřbitova a začít s přípravou projektové dokumentace. 
Hlasování:  
Pro: všichni 
Komise MPR doporučuje RM umístit pamětní desku Františka Juraně na své původní místo 
na zdi starého hřbitova i přes její špatný technický stav. 
Hlasování:  
Pro: 5 
Proti: 1 
 
3. Adopce hrobů na starém hřbitově 

Paní Demlová představila návrh nového projektu adopce hrobu na starém hřbitově, jehož 
podnětem byl zájem ze strany občanů. Bylo dovysvětleno, že s hrobovým místem nebude nijak 
nakládáno, zájemce nebude mít možnost zde pohřbívat, bude tedy zachována historická 
paměť hrobového místa. Paní Motlíčková vznesla obavy nad estetizací vzhledu hrobového 
místa při jeho zvelebování a údržbě. P. Štefek dodal, že u vybraných hrobů nejde o velké 
investice a velké zásahy. Je to nadbytečné provádět zahradnické práce, zbytečné zatěžování 
agendy. Proveďme adopci v pravém slova smyslu ať se přispějí peníze.  P. Polach se přiklání 
k možnosti darovat finanční příspěvek na náhrobek jako sponzorský dar a práci ať provedou 
odborníci. Pan Zelenka je nakloněn k popsanému projektu při dodržení určitých postupů. P. 
Motlíčková navrhuje udělat sbírku na obnovu a opravu náhrobků, které jsou ve špatném 
technickém stavu. Jednání se přesouvá do dalšího zasedání Komise MPR. 
 
4. Nová expozice v rodném době Sigmunda Freuda  

Paní Demlová odprezentovala komisi prostřednictvím fotografií koncept nové výstavy, jejíž 
autorkou je Jane McAdam Freud, pravnučka Sigmunda Freuda. Dále nastínila, v jaké fázi se 
zrovna připravovaná výstava nachází a jaké jsou úskalí a problémy výstavních prostorů, 
vzhledem k charakteru místa kulturní památky. 

Přijatá usnesení: 

1. Komise MPR doporučuje RM schválit rozdělení finančních příspěvků z Programu Dědictví 
města Příbora dle přílohy tohoto zápisu. 

2. Komise MPR doporučuje RM zařadit do investičních akcí v roce 2022 obnovu ohradních 
zdí starého hřbitova a v současné době začít s přípravou projektové dokumentace. 

3. Komise MPR doporučuje RM umístit pamětní desku Františka Juraně na své původní 
místo na zdi starého hřbitova i přes její špatný technický stav. 

 
 
Schválil: Stanislav Štefek, Dis. 
předseda komise 

 
Zapsala: Mgr. Marika Demlová 
tajemnice komise  


